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Pani

Bogusława Jagodzińska

Burmistrz Wyrzyska

Wyciąg z protokołu z wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego

oraz Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Wyrzysku w dniu 24 lutego

2015 r. w punkcie dotyczącym: „Wolne głosy i wnioski”.

Radna, Pani Teresa Pinkowska powiedziała, że sprawę kieruje do Pana Burmistrza w związku

z  problemem  dotyczącym  działki  po  dawnym  TBS-ie  znajdującej  się  między  boiskiem

wielofunkcyjnym, a ulicą Jasną. Kontynuując radna wyjaśniła, że jest to działka przy drodze bardzo

uczęszczanej,  w  centrum  Osieka  nad  Notecią  gdzie  skoro  zaświeci  słońce  jest  pełno  dzieci.

Powysypywane są tam różne śmieci oraz wystają na działce pręty i kable. W związku z tym radna

poprosiła o dojście do właściciela terenu oraz o jego uporządkowanie. Kończąc radna powiedziała,

że mieszkańcy zwracają się do radnych z Osieka nad Notecią, czy pracownika Urzędu Pani Kamili

aby zareagować na daną sytuację. 

Pan Tadeusz Perliński -  Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że oczywiście Pani radna ma

rację  ale  powinno  się  zostawić  to  jako  pomnik,  a  mieszkańcy  powinni  zwracać  uwagę  tym

co  śmiecą,  a  nie  tym,  którzy  mają  to  zgłosić.  Następnie  Pan Zastępca  dodał,  że  jest  to  tylko

odczucie,  a w danej  sprawie poszło pismo o uporządkowanie prętów, kabli  oraz całego terenu.

Kończąc Pan Zastępca dodał, że wyśle się jeszcze monit oraz przyjęto daną sprawę do realizacji. 

Radna, Pani Katarzyna Kowalska powiedziała, że ma prośbę od mieszkańców Falmierowa, Pana

ochrona danych osobowych i Pana  ochrona danych osobowych o założenie oświetlenia przy ich

nieruchomościach gdzie jest słup, w kierunku na Łobżenicę. 

Pan Tadeusz Perliński -  Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że nie jest to problem słupa

lecz dwóch kilometrów kabla ale daną sprawę się zapisze chociaż kwestia nie wynikła na ostatnim

zebraniu sołeckim.

Radna,  Pani  Katarzyna  Kowalska powiedziała,  że  ma  również  drugi  problem  dotyczący

przystanków gdzie przepełnione są kosze na śmieci. 

Pan  Tadeusz  Perliński  –  Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska powiedział,  że  odnosi  się  to  do  tego

co  powiedział  Pan  Dyrektor  Chałabiś,  że  zostało  przypisane  im  zadanie  bez  pieniędzy,

a do Falmierowa należy dojechać co oczywiście wiąże się z kosztami. Kończąc Pan T. Perliński

powiedział, że oczywiście daną sprawą należy się zająć i zostało zapisane.



Radny, Pan Stefan Wełniak powiedział, że kiedy będzie składany wniosek o pomoc w odnowie

pomnika  to  uważa,  że  warto  byłoby  pochylić  się  nad  rewitalizacją  cmentarzy  ewangelickich.

Wyjaśniając radny dodał, że jest się w Unii Europejskiej i obecnie każdy ma możliwość przyjechać.

Będzie robić się w koło pomnika Chrystusa Króla ale przyjeżdżają osoby, które mają i bliskich

na tych cmentarzach. Kończąc radny dodał, że warto byłoby się nad tym pochylić ponieważ jest

to wizerunek obywateli należących do Unii Europejskiej oraz brakuje polskiej kultury ponieważ

znajdują się na cmentarzu butelki, puszki po piwie, a takich cmentarzy może być o wiele więcej

na terenie całej gminy.

Radna, Pani Teresa Pinkowska powiedziała, że zdaje się, że za czasów Pana Burmistrza został

postawiony przeszklony przystanek warunkowy na ulicy Wyrzyskiej,  który obecnie jest w złym

stanie, a cała metalowa ławka została przechylona. 

Pan Tadeusz Perliński – Zastępca Burmistrza powiedział, że odnośnie pomnika to był czas kiedy

został przez Niego odwiedzony Konsul Federacji Rosyjskiej gdzie zostały przedstawione zdjęcia

cmentarzy żołnierzy radzieckich. Kontynuując Pan Zastępca powiedział, że oczywiście świadczy

to o kulturze, wrażliwości, dbałości czy estetyki do osób, które są tam pochowane. Będąc u Konsula

i pokazując zdjęcia Pan T. Perliński powiedział, że pokazuje je nie po to aby zobaczył jak wygląda

cmentarz lecz z prośbą o pieniądze na odnowienie, które zostały otrzymane. Powinno zwrócić się

do ewangelików i wspólnymi siłami w Osieku nad Notecią zrobić jakąś namiastkę. Z drugiej strony

pozostaje kultura ponieważ jak można wywozić i  wysypywać śmieci na cmentarz i pochowane

osoby. Kończąc Pan Zastępca powiedział, że dana sprawa została zapisana, a jeżeli chodzi o ławkę

to zostanie w jak najszybszym czasie naprawiona ale na przyszłość to przydałoby się zabezpieczyć

w środkach z funduszu sołeckiego chociażby 1 tys. złotych na drobne remonty oraz naprawy.  

Radny,  Pan  Stefan  Wełniak  powiedział,  że  przeprowadził  rozmowy  z  Pastorem  Kościoła

Ewangelickiego w Pile i Bydgoszczy, z których wynikło, że nie są tym zainteresowani ale należy

to  do  diecezji  poznańskie.  Kontynuując  radny dodał,  że  Pastor  wyjaśnił,  że  zostało  to  oddane

we władanie danej  administracji  tak jak i  grunt.  Generalnie chodzi o to,  że należałoby zapytać

konserwatora zabytków czy zostały ujęte w tym kontekście oraz pozostaje kwestia tego, że jest

wstyd przed osobami, które przyjeżdżają i chcą zapalić znicz.

Pani  Wiesława  Krasocka  –  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk powiedziała,  że  jak  niektórzy

Panowie  radni  pamiętają  uzyskana  była  dotacja  od  Wojewody  w  granicach  20  tys.  złotych

na  cmentarz  żołnierzy  radzieckich.  Następnie  Pani  Sekretarz  powiedziała,  że  cmentarze  ujęte

są w ewidencji zabytków ale te rejony nie są dokładnie wskazane. 

Sporządziła:

D. Pinkowska - podinsp. ds obsługi rady gminy 


